
Protokół  Nr    IX /07 
 

z  IX sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 30 października 2007 r. w godzinach od 12.00 
 do 15.30 w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 
 

 
Adn. 1 
 
 Obrady IX sesji Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 
P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitałą: 
- radnych Rady Gminy Mieścisko. 
- Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego oraz przedstawicieli administracji 
samorządowej, 
- kierowników zakładów pracy, 
- sołtysów wsi, 
- wszystkich zaproszonych gości i mieszkańców z których w sesji brał udział P.Jan 
Szcześniak. 
(Lista obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 14 radnych Rady Gminy Mieścisko, 
na dzisiejszej sesji obecnych jest 13 i 1 radny nieobecny, wobec czego Rada jest prawomocna 
do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
Radny nieobecny usprawiedliwiony to P.Ryszard Rodzewicz. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad IX sesji Rady Gminy 
Mieścisko, jaki radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Dodatkowo do porządku obrad Wójt Gminy wnioskował o wprowadzenie 2 uchwał: 
- w sprawie zabezpieczenia prawidłowej realizacji aneksu Nr 2 do umowy Nr 01/ZAZ-
D/2006 o dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych kosztów działalności Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie na 
2008 rok, 
- w sprawie przystąpienia Gminy Mieścisko do Spółki z o.o Międzygminne Składowisko 
Odpadów Komunalnych w Wągrowcu. 
W związku z brakiem innych zmian Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek 
Wójta o wprowadzenie w/w uchwał. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” przyjęli do porządku obrad 
zaproponowane przez Wójta projekty uchwał. 
Porządek obrad IX sesji Rady Gminy po wprowadzonych zmianach przedstawia się 
następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad IX sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
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5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Podjęcie uchwał: 

10.1.   w sprawie  wygaśnięcia mandatu Radnego Gminy Mieścisko z okręgu 
wyborczego Nr 1, 
10.2. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, 
10.3. w sprawie obniżenia ceny skupu 1 kwintala żyta do podatku rolnego, 
10.4. w sprawie podatku od środków transportowych, 
10.5. w sprawie opłaty od posiadania psów na obszarze Gminy Mieścisko, 
10.6. w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej, 
10.7. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2007 rok, 
10.8. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej we wsi 

Gorzewo, 
10.9. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej we wsi 

Gorzewo, 
10.10. w sprawie powiadomienia Sekretarza i Skarbnika Gminy Mieścisko o 

obowiązku przedłożenia oświadczeń lustracyjnych. 
11. Opinia Rady Gminy Mieścisko w sprawie zaopiniowania wniosków o przyjęcie do planu 
wydatków Funduszu Ochrony  Gruntów Rolnych na 2008 rok. 
12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do 
wglądu w biurze Rady Gminy. W związku z powyższym, ze nie wniesione zostały do niego 
żadne poprawki poprosiła o jego przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 14 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
jego odczytywania. 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radna Tobołą – droga z Wieli do „Piekiełka” jest wyrównana i czy będzie utwardzona ? 
- radny Plewa: 
1) czy prawda jest, że autobus szkolny wożący dzieci, który jeździ do Zbietki będzie 
wycofany ? 
2) jak wygląda sprawa ogrodzenia wokół Domu Kultury w Zbietce ? To już mija rok. 
Ostatnio była uroczystość weselna, a na parkingu są palety i niepotrzebne rzeczy; 
3) mieszkańcy Rudy proszą o postawienie 2 lamp od krzyżówki do przystanku; 
- radny Kuryłowicz – kiedy będzie przegląd oświetlenia. Konieczne byłoby zrobić koło PGR ; 
- radny Górski – w chodniku, w miejscu gdzie jest studzienka  telekomunikacyjna na ul. 
Gnieźnieńskiej k./sklepu P.Patalas jest dziura i zagraża to bezpieczeństwu; 
- radny Wojtyszyn – wnioskował o postawienie na cmentarzu pojemnika na szkło, bo jest 
większość szklanych zniczy. Poza tym dobrze jakby był jeszcze pojemnik na części metalowe 
od zniczy; 
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- radny Witucki – jak daleko posunięta jest sprawa wymiany chodnika w Podlesiu 
Kościelnym ? 
 
Adn. 6 – Zapytania sołtysów 
 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie: 
1) propozycja postawienia kosza na śmieci przy przystanku; 
2) postawienie pojemnika na butelki i plastiki w centrum wsi; 
3) sprawa oświetlenia w Jaroszewie Drugim. P.Sołtys zaproponował zamiast 5 świecących 
lamp zrobić na 3 żarówki, ponieważ wiele razy przepalają się; 
4) Sołtys ocenił, że radny Kuryłowicz wsią Jaroszewo Drugie w ogóle nie interesuje się; 
 
- P.Borowska – sołtys wsi Wiela: 
1) prosiła o wytyczenie nierówności drogi gruntowej od Wieli do „Piekiełka”. Tam była 
równiarka i nie przyniosło to oczekiwanego efektu; 
2) prosiła o wymianę szyby do tablicy ogłoszeń, bo jest zbita; 
 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – prosił o 2 małe pojemniki k./parkingu na szkło i 
plastik; 
 
- P.Bronicki – sołtys wsi Piastowice – prosił o wyrównanie drogi do Gółki; 
 
- P.Podolska – sołtys wsi Zakrzewo – poinformowała, że Rada Sołecka w Zakrzewie 
zaplanowała położenie chodnika w Zakrzewie i do tej pory nic nie wiadomo czy będzie ? 
 
- P.Toboła – sołtys wsi Gołaszewo: 
1) prosiła o wymianę wybitej szyby na tablicy ogłoszeń; 
2) prosiła o tłuczeń na drogę w stronę P.Synorackiego i P.Urbaniaka; 
 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia – zapytał czy przed zimą będą załatane dziury na drodze w 
kierunku Sienna ? 
 
Z kolei Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na pytania sołtysów: 
- sołtysowi Kmieciakowi – w sprawie postawienia dodatkowych koszy. Jeśli kosze sa to 
potem nie ma kto ich sprzątać. Specjalnie nie będzie jeździł samochód. Sołtys Kmieciak w 
tym miejscu zadeklarował, że jeśli zostanie postawiony kosz w Jaroszewie Drugim to będzie 
osobiście go sprzątał; 
- stawianie gniazd sortowniczych – gniazda są stawiane przez firmy, które wywożą 
nieczystości. Również na Jaroszewo przyjdzie kolej; Należy się cieszyć, że wszyscy chcą 
segregować; 
- P.Bronickiemu w sprawie równiarki – „przez pewien czas równiarka nie chodziła z powodu 
awarii. Teraz jeździ. Ten okres jesienny z jednej strony sprzyja zależy na jakim gruncie. 
Musimy raz przejechać i drugi raz pojedziemy. To do Gółki też zrobimy”; 
-P.Podolskiej –„ chodnik w Zakrzewie jest przy drodze powiatowej. Będziemy 
interweniowali w powiecie”; 
- chodnik w Podlesiu Kościelnym – „powiat ma to zrobić Będę rozmawiał z wszystkimi 
radnymi naszego okręgu.5 listopada br. jest objazd dróg powiatowych pod kontem co jest 
planowane w roku przyszłym. Ja myślę, że Podlesie Kościelne będzie robione”; 
- tłuczeń do P.Synorackiego – „zrobimy”; 
- szyby w tablicach – „będzie robione”; 
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- załatanie dziur na drodze do Sienna –„nawieziemy tylko tłuczeń. W przyszłym roku trzeba 
to zrobić porządnie”; 
 
Adn. 7 
 
Wójt przedstawił informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym. Przewodnicząca Rady Gminy od ostatniej sesji: 
- 12.10.2007 r. - brała udział w VIII Kongresie Gmin Wiejskich RP w Warszawie 
zorganizowanym przez Związek Gmin Wiejskich R.P; 
- 13.10.2007 r. - brała udział w spotkaniu z Pracownikami Oświaty Gminy 
Mieścisko z okazji Dnia Edukacji Narodowej; 
- 15.10.2007 r. – brała udział w otwarciu „Ścieżki przyrodniczo-edukacyjnej” na terenie 
Leśnictwa Koźlanka; 
- 16.10.2007 r. – brała udział w uroczystości Dnia Papieskiego w czasie której wręczono akty 
przyznania stypendiów dla uczniów oraz nagrody laureatom konkursu wiedzy o Ojcu Sw. 
Janie Pawle II; Ponadto uczestniczyła w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Spraw 
Socjalnych i Samorządu Rady Gminy z udziałem sołtysów wsi podczas którego min 
rozpatrywano sprawę diet dla sołtysów w 2008 roku; 
- 19.10.2007 r. – brała udział w rocznicowej uroczystości Głosu Wągrowieckiego podczas 
której międzynarodową nagrodę „Most Przyjaźni 2007” wręczono byłemu burmistrzowi 
gminy De Bilt w Holandii; 
- 23.10.2007 r. – przewodniczyła wspólnemu posiedzeniu Komisji Rady Gminy na temat 
zaopiniowaniu stawek podatków i opłat lokalnych na 2008 rok i projektów uchwał na IX sesję 
Rady Gminy; 
 
Adn. 9 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informację z prac Komisji w 
okresie międzysesyjnym: 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu poinformował, że Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie, którego tematem było 
zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję; 
- radny Migas – Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i 
Komunikacji poinformował, że Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie, którego tematem było 
zaopiniowanie materiałów na dzisiejszą sesję; 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiadomił, że Komisja odbyła 3 
posiedzenia: 
1) Tematem była kontrola realizacji wydatków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 
Podczas kontroli Komisja stwierdziła w jednym przypadku przekroczenie wydatków na 
szkolenia na kwotę 1.400 zł. W tym samym dniu Komisja udała się do Szkoły Podstawowej w 
Mieścisku celem sprawdzenia zaleceń pokontrolnych. Stwierdzono, że mimo upływu 4 
miesięcy od ostatniej kontroli w dalszym ciągu nie została zakończona jeszcze inwentura 
zdawczo-odbiorca przez poprzedniego dyrektora; 
2) Komisja odbyła wspólne posiedzenie Komisji w dniu 23.10.2007r.; 
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3) Komisja odbyła kontrolę w Gminnej Bibliotece Publicznej w Mieścisku celem kontroli 
budżetu GBP za 9 miesięcy br. Komisja stwierdziła, że budżet jest realizowany zgodnie z 
planem. Pani Dyrektor od 1 stycznia br. nadzoruje Gminne Centrum Tradycji z Klubem Pracy 
oraz Świetlicę Socjoterapeutyczną. Komisja widziałaby potrzebę zastanowienia się  czy 
P.Dyrektor Biblioteki ma mieć nadzór nad GCI i Świetlicą? Na zakończenie kontroli Komisja 
zwiedziła Gminne Centrum Tradycji; 
- radny Rojewski – Z-ca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 
Samorządu poinformował, że Komisja odbyła 2 posiedzenia: 
1) wspólne posiedzenie Komisji nt. zaopiniowania materiałów na sesję; 
2) spotkanie zorganizowane wspólnie z Wójtem i sołtysami na temat wykorzystania funduszy 
przez Rady Sołeckie. Sołtys złożyli informację z których wynika, że niektóre Rady Sołeckie 
wykorzystały już swój plan maksymalnie. Współpraca sołtysów z Urzędem Gminy układa się 
dobrze. Jednocześnie poinformował, że Komisja Oświaty na spotkaniu zaproponowała aby po 
przepracowanym roku zrobić spotkanie z sołtysami celem oceny ich pracy. Po tej ocenie 
wybrałoby najlepszego sołtysa, który uzyskałby tytuł „Sołtysa Roku” z ufundowaniem dla 
niego nagrody pieniężnej. Komisja chciałaby przez to zdopingować sołtysów do działania. 
 
Adn.  – Podjęcie uchwał 
 
- w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego Włodzimierza Wieścickiego z okręgu wyborczego 
Nr 1 w Mieścisku.  
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, poczym poprosiła radnych o powstanie 
celem uczczenia Ś.P zmarłego radnego i w ten sposób poprosiła o przegłosowanie poprzez 
podniesienie ręki. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” podjęli uchwałę w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego, która stanowi załącznik do protokołu. 
 
- w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 
Tytułem wstępu Skarbnik Gminy poinformowała, że w obwieszczeniu Ministra Finansów z 
dnia 26 lipca 2007 r. został podany wskaźnik wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych, 
który wynosi 2,2%. Ten wskaźnik wzrostu przyjęto do podatków na rok 2008 w stosunku do 
obowiązujących w roku 2007. Z kolei Skarbnik Gminy podała stawki  podatku od 
nieruchomości w poszczególnych przedmiotach opodatkowania, obowiązujące w roku 2007, 
maksymalne na rok 2008 i zaproponowane przez Komisje Rady. 
W stosunku do stawek zaopiniowanych przez Komisje Rady Wójt wniósł autopoprawkę w 
pozycji: 
- od 1 m2 powierzchni użytkowej budynków lub ich części związanych z działalnością 
gospodarczą oraz od części budynków mieszkalnych zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej, która przez Komisję była zaopiniowana na 13,52 zł, a po spotkaniu Wójta z 
przedsiębiorcami ze strony przedsiębiorców wyszła propozycja obniżenia do 13,48 zł. 
Ze strony przedsiębiorców była sugestia, że są tacy co mają duże powierzchnie jeśli chodzi o 
metraż, jak również tacy co mają minimalną powierzchnię. Obniżka o 4 grosze to jest w 
sumie 800 zł w roku. Myślę, ze ten gest dla naszych przedsiębiorców możemy zrobić. 
- radny Rojewski – też był za tym aby obniżyć w/w stawkę o 4 grosze. W międzyczasie 
między Komisją a sesją  rozmawiał z niektórymi szefami firm, którzy mówili, że dobrze 
byłoby o 4 grosze obniżyć proponowaną stawkę i zrobić ten gest w stosunku do 
przedsiębiorców. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
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Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie  obniżenia ceny skupu 1 kwintala żyta do podatku rolnego. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta średnia cena skupu żyta w 2007 roku wg Komunikatu 
Prezesa GUS-u wynosiła 58,29 zł. Do projektu budżetu Gminy na 2008 rok zaproponowano 
40 zł. Na wspólnym posiedzeniu Komisji doszliśmy do porozumienia aby pozostawić stawkę 
40 zł. Przed podjęciem uchwały należy zwrócić się o opinię do Wielkopolskiej Izby 
Rolniczej. Z kolei Wójt odczytał postanowienie Wielkopolskiej Izby Rolniczej w sprawie 
projektu uchwały Rady Gminy Mieścisko dotyczącego obniżenia stawki podatku rolnego na 
rok 2008 do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2008, która jest opinią negatywną. W 
uzasadnieniu podano, ze zaproponowana do podatku rolnego cena 40 zł za 1 kwintal żyta nie 
uwzględnia sytuacji ekonomicznej producentów rolnych. 
Wójt dodał, że gminy w powiecie, które zaproponowały cenę powyżej 45 zł dostały opinię 
pozytywną. Kto ma dbać o interes rolnika jak nie Izba Rolnicza ? 
- P.Ryszard Sadłowski – członek Powiatowej Izby Rolniczej – oświadczył, że nikt tej stawki 
nie konsultował. Uważam, że też powinnam swoje zdanie wyrazić. 
- Przewodnicząca Rady – Rada oceniła sytuację ekonomiczną  rolników naszej gminy jako 
średnią natomiast odmiennego zdania jest Izba Rolnicza w Poznaniu. 
- Wójt – Wielkopolska Izba wydaje opinię na podstawie opinii Powiatowej Izby Rolniczej w 
Wągrowcu; 
- P.Sadłowski – członek Powiatowej Izby Rolniczej – jego zdaniem tak nie powinno być. 
Prosił aby w przyszłości albo zapraszać go na posiedzenie Komisji albo w inny sposób 
informować o propozycji ceny żyta do podatku aby mógł też swoje zdanie wyrazić. Wydaje 
się, że sytuacja ekonomiczna nie jest aż tak dobra. Mimo, że wzrosłą cena 1 kwintala żyta to 
nie stanowi, że wzrosła opłacalność w rolnictwie. Producenci mający hodowlę bardzo dużo w 
tym momencie stracili i to winno też się brać pod uwagę przy ustalaniu kwintala żyta. Nie 
wpadajmy w zachwyt, bo aż tak dobrze nie jest. Chciałoby się żeby było lepiej. Póki co 
jestem członkiem Izby Rolniczej i staram się reprezentować rolników. 
- Przewodnicząca Rady – Rada kierując się właśnie tą sytuacją gospodarczą rolników 
wspólnie doszła do konsensusu i ustaliła, że to ma być 40 zł od 1 kwintala; 
- radny Wojtyszyn -  negatywna opinia nie uzasadnia czy stawka 40 zł za kwintal jest za niska 
czy za wysoka ? 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 
sprawie obniżenia ceny skupu 1 kwintala żyta do podatku rolnego, który następnie poddała 
pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie podatku od środków transportowych. 
Wójt wyjaśnił, że podtrzymuje wszystkie propozycje stawek przedstawione radnym w 
projekcie uchwały z 3 autopoprawkami, które wynikły na spotkaniu z przedsiębiorcami w 
następujących pozycjach: 
- od przyczepy i naczepy, która łącznie z pojazdem silnikowym posiada dopuszczalną masę 
całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych z działalnością rolniczą, 
prowadzoną przez podatnika podatku rolnego: 
1) o 2 osiach z zawieszeniem pneumatycznym lub zawieszeniem uznanym za równoważne i 
dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów: 
a) nie mniej niż 12 ton i mniej niż 33 tony – propozycja  800,00 zł (na Komisji było 1.124,00 
zł) t.j. 50% maksymalnej stawki; 
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b) nie mniej niż 33 tony – propozycja 1.000 zł ( (na Komisji było  1.342,00 zł); 
2) o 3 i więcej osiach z zawieszeniem pneumatycznym lub zawieszeniem uznanym za 
równoważne i dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów 
a) nie mniej niż 12 ton – propozycja 1.000 zł (na Komisji było 1.342,00 zł) t.j obniżka 50% 
maksymalnej stawki; 
Skutki obniżenia stawek wynoszą 12.700 zł. Wójt wyjaśnił, że jak zarejestruje się 12 
samochodów2 to mamy na zero, bo takie obietnice przedsiębiorcy składali. 
- Przewodnicząca Rady – poinformowała, że wszystkie stawki w podatku od środków 
transportowych były omawiane na wspólnym posiedzeniu Komisji, czy ktoś ma pytanie do 
propozycji przedstawionych przez Wójta. Radni uwag ani innych propozycji nie zgłosili. W 
związku z powyższym Przewodnicząca Rady zaproponowała aby nie odczytywać  wszystkich 
stawek jedynie odczytać kolejne paragrafy uchwały. Radni nie wyrazili sprzeciwu. W 
związku z powyższym Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały przyjmując stawki 
wraz z autopoprawką bez odczytywania stawek, poczym poddała ją pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na obszarze gminy Mieścisko. 
Skarbnik Gminy poinformowała, ze w 2007 roku był podatek, a od 2008 r. będzie opłata. 
Propozycja opłaty na 2008 rok jest 25 zł, tj. wzrost o 3 zł. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
Będąc przy punkcie „Podjęcie uchwał” głos zabrał P.Synoracki – Kierownik Zakładu 
Aktywności Zawodowej, który zaproponował aby w przypadku uchwalania podatków 
lokalnych na sesji uzasadniać publiczności skutki finansowe dla budżetu. Z jednej strony jest 
to ukłon dla obywateli, a z drugiej strony zmniejszenie środków w budżecie. 
- Przewodnicząca Rady – wyjaśniła, że stawki podatków były szczegółowo omawiane na 
Komisjach i zawsze przez referujących jest mówione o zwiększeniach i zmniejszeniach. 
- Wójt – w nawiązaniu do wypowiedzi P.Synorackiego intencją tej Rady było to, że obniża 
wszystkie stawki o 25% od górnych. Tak samo w środkach transportu zmniejszono stawki w 
3 przypadkach od maksymalnych o 50%.Ustawa nakłada na Radę podjęcie decyzji o 
obniżeniu. 
- radny Migas – patrząc na politykę podatku rolnego to na pewno w przyszłym roku będziemy 
musieli podnieść stawkę. Kto wie za ile rolnik sprzeda zboże ? Wysoka cena wynika z 
nieurodzaju. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty targowej. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła. że stawka opłaty targowej w roku bieżącym wynosiła 22 zł. 
Propozycja Wójta i Komisji jest 23 zł, tj. wzrost o 1 zł. Maksymalna stawka dziennej opłaty 
targowej wynosi  631,94 zł. 
- Przewodnicząca Rady -  wyjaśniła, że ustalając stawkę opłaty targowej Rada też kieruje się 
ściągalnością tej opłaty. Stąd jest symboliczna podwyżka. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2007 rok. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Skarbnik Gminy. 
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Do przedstawionego na wspólnym posiedzeniu Komisji projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Wójt wnosi autopoprawki: 
- dokonuje się zwiększenia dochodów o kwotę  40.047 zł, w rozdziale 854 – Edukacyjna 
opieka wychowawcza – pomoc materialna dla uczniów w związku ze zwiększeniem planu 
dotacji celowej na 2007 rok z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy 
materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym. 
- dokonuje się zwiększenia wydatków o kwotę  40.047 zł w działach: 
751 – Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 
sądownictwa , rozdział 75108 – Wybory do Sejmu i Senatu – przenosi się środki budżetowe 
w kwocie 64 zł z paragrafu podróże służbowe i krajowe do paragrafu 4740 – zakup 
materiałów papierniczych do sprzętu drukarskiego i urządzeń kserograficznych; 
754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412 – Ochotnicze 
straże pożarne, przenosi się środki budżetowe w kwocie 3.000 zł zaplanowane w paragrafie 
4280-zakup usług zdrowotnych do paragrafu 4210- z przeznaczeniem na zakup dresów dla 
członków Młodzieżowe Drużyny Pożarniczej OSP Sarbia. 
854 – Edukacyjna opieka wychowawcza, rozdział 85415 – Pomoc materialna dla uczniów- 
zwiększa się o kwotę 40.047 zł  zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego z dnia 
18.10.2007 r. z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla 
uczniów o charakterze socjalnym. 
Ponadto zwiększa się dochody i wydatki o kwotę  8.830 zł z tytułu środków finansowych 
przeznaczonych na zadania zlecone związane z przygotowaniem i przeprowadzeniem 
wyborów do Sejmu RP i Senatu RP zarządzonych na dzień 21.10.07 wprowadzonych 
Zarządzeniem Wójta Gminy z dnia 18.10.07 r. 
W związku z faktem, że nie zgłoszono uwag do przedstawionych zmian V-ce Przewodniczący 
Rady odczytał projekt uchwały, który następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej we wsi Gorzewo. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy. Projekt uchwały dotyczy gruntu po 
Państwu Ratajczak. Jest to działka do zbycia w drodze przetargu o powierzchni 0,2152 ha. 
Jednocześnie drugi projekt uchwały dotyczy zbycia w drodze bezprzetargowej działki o 
powierzchni 0,0784 ha. Zbycie następuje na poprawienie warunków gospodarowania 
nieruchomości (budynku) do niej przyległej i nie może być zagospodarowane jako odrębna 
nieruchomość. 
W związku z brakiem zapytań do projektu uchwały, Przewodnicząca Rady odczytała projekt 
uchwały, który następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
Jednocześnie odczytała kolejny projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości we wsi 
Gorzewo, poczym poddała go pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie powiadomienia Skarbnika i Sekretarza Gminy …………………… 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka 
Uchwała o takiej treści była już podejmowana. Jednak ustawa na podstawie której była 
podejmowana została skierowana do Trybunału Konstytucyjnego. Trybunał uznał kilka 
punktów za niezgodnych z Konstytucją min. wzór oświadczenia lustracyjnego. 
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14 września 2007 r. weszła ustawa o zmianie tamtej ustawy na podstawie której należy 
powiadomić Sekretarza i Skarbnika Gminy do złożenia oświadczeń na nowych drukach. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który następnie 
poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
Przewodnicząca Rady o godz. 13.45 zarządziła przerwę. 
Po przerwie, o godz. 14.15 wznowiono obrady, kontynuując punkt związany z podjęciem 
uchwał. 
 
- uchwała w sprawie zabezpieczenia prawidłowej realizacji aneksu Nr 2 do umowy Nr 
01/ZAZ-D/2006 o dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych kosztów działalności Zakładu Aktywności Zawodowej w Gołaszewie na 
2008 rok. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy. Jest to aneks Nr 2, który na rok 2008 
podpisał Wójt z ROPS-em po to aby ZAZ mógł działać od 1 stycznia 2008 r… Jest to 
zmniejszona kwota o dalsze 5%.Aneks musi być zabezpieczony zgodnie z art.777 w formie 
aktu notarialnego o dobrowolnym poddaniu się egzekucji z majątku Gminy Mieścisko do 
kwoty 452.844  zł wraz z odsetkami ustawowymi. 
W związku z brakiem zapytań Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
następnie poddała pod głosowanie. Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Mieścisko do Spółki z o.o. Międzygminne 
Składowisko Odpadów Komunalnych w Wągrowcu. 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. Gmina 
Mieścisko postanawia przystąpić do Spółki z o.o. „Międzygminne Składowisko Odpadów 
Komunalnych” w Wągrowcu i wnieść do Spółki, na kapitał zakładowy wkład pieniężny w 
kwocie 7.000 zł w postaci 14 udziałów po 500,00 zł każdy. Przystąpienie do Spółki wiąże się 
z realizacją II etapu czyli budową Zakładu Usług, wspólna kontynuacja II etapu dlatego, że 
przepisy mówią, że gmina musi wskazać gdzie podmiot gospodarczy ma wywozić gminne 
odpady. Odpady nasze na wysypisku w Kopaszynie kosztują 70 zł, a od 1 stycznia 2008 będą 
kosztowały ponad 100 zł ponieważ rośnie opłata „marszałkowska”. 
- Przewodnicząca Rady – zapytała czy wkład pieniężny jest zwrotny w przypadku gdy gmina 
chciałaby wystąpić ? 
- Radca Prawny – wyjaśniła, że te kwestie reguluje ustawa o Spółkach Prawa handlowego. 
Udziały można zbyć i wtedy je odzyskać. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
następnie poddała pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Adn. 11 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że do planu wydatków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na 2008 
rok planuje się złożyć następujące wnioski dotyczące dofinansowania robót rekultywacyjnych 
w ramach których przewiduje się remont i uzupełnienie podbudowy  następujących odcinków 
dróg: 
- Plaskowo-Michalcza na odcinku 0,53 km 
- Popowo Kościelne – Wymysłowo na odcinku 0,50 km 
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- Popowo Kościelne (wieś) na odcinku 0,30 km 
- Żabiczyn-Werkowo na dł. 0,50 km. 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko przypomniał, że na ten rok było obiecane 500 m asfaltu 
jednak zostało to zdjęte. „Obiecał Pan Panie Wójcie, że cos ruszy z asfaltem i widzę, że nic z 
tego”. 
- Wójt w odpowiedzi sołtysowi wyjaśnił, „że Jaworówko akurat myślimy w inny sposób 
robić. Nigdy nie powiedziałem obiecuje, że będzie zrobione”. 
W związku z brakiem innych zapytań Przewodnicząca Rady odczytała opinię Rady Gminy w 
sprawie zaopiniowania wniosków o przyjęcie do planu wydatków Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych na 2008 rok, która radni zaakceptowali pozytywnie. 
 
Adn. 12 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
- P.radnej Toboła – „droga do „Piekła” została wyrównana. Teraz musimy dowieźć tam 
kruszywa .Newralgiczny punkt jest pry torach. Chodzi o to żeby dzieci mogły przejść jak 
wracają do domu. W jakimś stopniu postaramy się wyrównać”; 
- radnemu Plewie: 
1) odnośnie odwołania autobusu szkolnego – „nie wiem, pierwszy raz słyszę. Lepiej tego nie 
potwierdzać”; 
2) ogrodzenie Klubu – „brakuje bramy i furtki. A tak jest wszystko zrobione. Teraz 
wykorzystując aurę robimy wszystko. To akurat teraz nie jest najważniejsze. Pozwólcie nam 
skończyć większe rzeczy przed przymrozkami”; 
- lampy – „to jest żądanie P.Małkowskiego. Trudno mi jest coś powiedzieć bo byśmy musieli 
prowadzić całą nowa linkę. Ciągnąć 2 lampy to kosztuje ale to nie będzie miało z niczym 
związku i potem jest pytanie dla ilu osób to dotyczy ?.Tu z tym musimy jeszcze poczekać jak 
się nadarzy okazja. Rozważy się w przypadku przejęcia gruntów  od Agencji”. 
- radnemu Kuryłowiczowi – „lampy koło krzyża – przekażemy”; 
- radnemu Górskiemu – „trzeba te dziury załatać”; 
- radnemu Wojtyszynowi – „postaramy się żeby na cmentarzach zrobić pojemniki na szkło, 
plastik”; 
 
Adn. 13 – Wolne głosy i wnioski 
 
- Przewodnicząca Rady przedstawiła radnym informację Urzędu Skarbowego dot. oświadczeń 
majątkowych radnych Gminy za rok 2006. 
Z kolei odczytała pismo Wojewody Wielkopolskiego informujące, że Wójt Gminy złożył 
swoje oświadczenie w terminie i nie stwierdzono w nim nieprawidłowości podobnie 
oświadczenie majątkowe Przewodniczącej Rady Gminy złożone zostało w terminie i nie 
stwierdzono w nim nieprawidłowości. 
Z kolei Wójt Gminy przedstawił pismo Naczelnika Urzędu Skarbowego informujące o 
oświadczeniach złożonych przez kierowników gminnych jednostek organizacyjnych za rok 
2006. 
Kilka oświadczeń nie spełniało wymogów art.24 h, ust.3 ustawy o samorządzie gminnym. 
- radny Kuryłowicz: 
1) sprawa wysypisk śmieci. W Jaworówko leżą przy rowie 2 czarne worki. Winna być 
informacja czyje to są worki; 
2) czy firmy, które odbierają  śmieci nie mogłyby mieć osobnego pojemnika na już 
posegregowane w gospodarstwie śmieci typu szkło, plastik ? 
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- P.Chojnacki – sołtys Jaworówka -  na pytanie radnego wyjaśnił, że z odbierającymi odpady 
Panami można dojść do porozumienia. Ci Panowie mają duże, solidne worki. Ten worek musi 
być szczelnie związany. 
- P.Szcześniak– mieszkaniec Mieściska: 
1) jak przedstawia się sprawa zaawansowania robót na ul. Polnej t.j naprawa chodnika, 
wycinka drzew. Min. w planie jest położenie nowego dywanika. Na ul.Łąkowej studzienka 
wymaga podwyższenia gdy będzie naprawa. Na moim odcinku pojawiają się pęknięcia w 
asfalcie. Potrzeba umocnienia tej warstwy żeby nie następowały dalsze pęknięcia; 
2) dlaczego ludzie wrzucają worki ze śmieciami do pojemników na szkło przy Domu 
Kultury?  W pojemnikach można spotkać pampersy. Czy nie warto byłoby pojemnika na te 
sprawy ? 
Z kolei głos zabrał Komendant Komisariatu Policji na temat bezpieczeństwa na drogach w 
związku z Dniem Wszystkich Swiętych. W czwartek od 6.00 do 6.00 rano w piątek na terenie 
Komisariatu będzie całodobowa służba. 
- radna Starosta – mieszkańcy pytają się czy koło cmentarza nie postawić znaku ze zniczem 
„Miejsce pamięci”. 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – mieszkańcy Mieściska stwierdzili, że przejście dla 
pieszych na Osiedle spełniłoby zadanie gdyby było prosto w bramę; 
- radna Martyńska – rów koło P.Tomkowicza – nie ma spływu. 
W odpowiedzi Wójt wyjaśnił: 
- w sprawie ul. Polnej – „będziemy brali pod uwagę w projekcie budżetu na 2008 rok; 
- „czynimy starania żeby powstało Gminne Centrum Segregacji”. 
- sprawa znaku „Miejsce Pamięci” – zrobimy”; 
- przejście na wprost cmentarza – „przedstawię Zarządowi Dróg Wojewódzkich; 
- rów do P.Tomkowiaka – na razie robimy kanalizację w Popowie Kościelnym; 
- droga do Łosica – „jesienią wyrwiemy akacje z rowu i trzeba będzie to poprawić oraz 
dowieziemy tłuczeń; 
 W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 
podziękowała wszystkim za dyskusję i zamknęła IX sesję Rady Gminy. 
 
 
      Protokółowała:          Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi     Przewodnicząca Rady Gminy 
 organów gminy 
 
 /Wiesława Kujawa/          /Elżbieta Kapczyńska/ 

 


